
întî lnirea cu Finţi mi-a fost de mare folos 
în evoluţia spre maturitate, şi aş dori din 
toată inima să mai am prilejul de a repeta 
sub îndrumarea lu i . Doresc să joc în regia 
lu i Penciulescu şi a lu i Pintilie, ca şi a Ma-
riettei Sadova, profesoara mea din Institut. 
Sper că această conlucrare să nu vină atît 
de tîrziu încît să f iu distribuit în taţi sau 
bunici... 

— Aţi fost totdeauna în atenţia cronica
rilor, a presei în general. V-au mulţumit 
aprecierile criticii ? 

— Adevărat , presa nu m-a neglijat, şi 
sînt foarte mulţumit de asta. Nu văd de ce 
ar trebui să fie înconjuraţi de atenţie, doar 
actorii străini. Mărturisesc, îmi face mare 
plăcere să mi se discute jocul, iar încurajă
rile sau observaţiile cronicarului constituie 
întotdeauna un ajutor binevenit. Poate că. 
uneori, ar trebui acordat un spaţiu mai mare 
actorului... Referindu-se la interpretarea ro
lului Orin în Din jale se întrupează Electra, 
o cronicară scria în „Contemporanul -* : „Flo
r in Piersic a fost un Orin blond, frumos şi 
uneori răscolitor..." Ce să înţeleg dintr-o 
asemenea apreciere ? Trebuie să vă spun că 
acord o egală atenţie tuturor rolurilor, mari 
sau mici. Karl-Heinz, în Heidelbergul de 
altădată, m-a solicitat ca oricare alt perso
naj. Chiar şi cînd recit o poezie. încercînd 
5-0 memorez, caut modalitatea sublinierii 
unor idei... N-am citit niciodată versurile 
scrise pe carton şi agăţate în faţa camerei 
de luat vederi. Socotesc că, în toate cazu
rile, răspunderea actorului faţă de public 
rămîne la fel de mare. Cronicarii au ob
servat aceasta — şi mă bucur. 

— Şi filmul ? Ce înseamnă experienţa pla
toului pentru un actor de teatru ? 

— A m terminat un f i lm de scurt metraj 
pentru televiziune — Omul şi zgomotul, în 
regia lui Alex. Bocăneţ — despre influenţa 
nefastă a zgomotului asupra omului în so
cietatea modernă. Munca aceasta mi-a făcut 
plăcere ; de altfel, întotdeauna mă simt bine 
cînd lucrez... Mai joc rolul Preda Buzescu 
în fi lmul Mihai Viteazul, realizat de stu
dioul „Bucureşti" (scenariul, Titus Popovici. 
regia, Sergiu Nicolaescu). încerc o surpriză 
plăcută : a început să-mi placă f i lmul ! Pro
babil în urma unor colaborări interesante 
cu regizori ca sovieticul Iura Ozerov, ger
manul Robert Siedmak şi românul Mircea 
Drăgan, alături de valoroşi actori români şi 
străini. Munca la f i lm este foarte deosebită 
de cea din teatru, este mai fragmentată, r i t 
mul e, uneori, infernal. Probabil că m-am 
adaptat acestor condiţii. 

Lucrez la fiecare spectacol cu aceeaşi sa
tisfacţie, cu aceeaşi emoţie de debutant, ca 
în primul an după terminarea Institutului, 
îmi place efortul — şi nu fac economie ! 

M a r i a n a 
M i h u ţ 

Aş vrea să j o c 
ceva mai pufin 

— Nu ştiu nimic despre repertoriul viitor. 
N u l-am ştiut niciodată la început de sta
giune, şi, cred că, nici un actor nu-1 ştie 
exact. Uneori, nici teatrele... De altfel, eu 
nu fac parte din consiliul artistic, unde, 
uneori, se discută şi asemenea probleme. 

— Ce jucaţi şi, mai ales, ce aţi dori să 
jucaţi ? 

— Răspunsul va surprinde, poate. Aş vrea 
să joc... ceva mai puţin. Eventual, un singur 
rol bun pe stagiune, un rol care să-mi dea 
satisfacţii depline şi pentru care să am su
ficient timp de studiu. Concret, voi juca 
multe spectacole în reluare : Pălăria floren
tină, Visul unei nopţi de iarnă, Pe 40 ?n. 
lungime de undă, Meşterul Manole. Ajunge, 
nu ? Repet acum rolul Suzon în Nunta lui 
Figaro de Beaumarchais, în regia lui Dinu 
Cernescu. 

La Televiziune mă aşteaptă o stagiune 
destul de grea. Am terminat înregistrarea 
spectacolului cu piesa Oamenii cavernelor de 
Saroyan. 

— Sînteţi un bun spectator ? 
— Da. Aşa m-am îndrăgostit de teatru, 

ca spectator. Aştept să văd, în anul teatral 
care începe, spectacole noi, interesante. Dar 
n-aş vrea să văd pe afişul altor teatre 
piesele în care mi-ar plăcea să joc... 
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